



Climate Action
Accelerator

WE ARE HIRING

CLIMATE SOLUTIONS INTERN



About us

The Climate Action Accelerator is a new international non-profit initiative based in Geneva, **aiming to mobilise a critical mass of intermediary organisations to scale up the implementation of climate solutions**, keep global warming below 2°C and avoid the risk of dangerous runaway climate change. The Accelerator already counts over **20 partner organisations** (in our three targeted sectors: aid, health and higher education). By integrating them into a community of action, the initiative helps these organisations reduce their GHG emissions by at least half each decade. This effort intends to foster a domino effect encouraging the exponential deployment of sustainable solutions throughout society. <https://climateactionaccelerator.org/>

The Solutions Unit

The Solutions Unit identifies, analyses and proposes low-carbon solutions for the international aid sector. It works on measuring the carbon footprint of partner organisations and on the operationality of key solutions and actions on a variety of themes. It produces technical and general documents and provides recommendations. It helps to support partners and draw up environmental roadmaps.



Your mission

- Identifying best practices, initiatives and low-carbon solutions on a wide range of topics (transport, purchasing criteria, logistics, buildings, energy, waste).
- Contributing to the analysis of the solutions identified (emission reduction potential, feasibility, externalities, costs).
- Preparing presentations, articles, tools and working documents.
- Content translation into English or French
- Supporting the organisation of internal seminars, training workshops with external partners and webinars.
- Helping to manage the website (setting content parameters, updating).
- Monitoring external news, initiatives and reports relevant to the work of the Centre.
- Support for the Solutions Pole's missions.

Preferred profile

- Very good knowledge of climate, environmental and decarbonisation issues.
- Excellent analytical and writing skills (English and French).
- Previous skills and experience in translation and website management would be a distinct advantage.
- Ability to work in a team and independently, to be organised and rigorous, to understand and contextualise new subjects quickly, and to manage priorities and deadlines.
- Master's degree in progress in environment or energy.
- Proficiency in the Office pack (Word, PPT, Excel).
- Fluency in English and French.
- Commitment to the principles and projects of the CAA.

Conditions

- Duration: **6 months**
- **Teleworking possible** (being based in the Geneva area would be a plus)
- We receive applications **until 15.07.2023**
- Starting date: **4th September 2023**
- **Internship agreement** with a higher education establishment required.

Please send your CV and cover letter (merged, in PDF) to

administration@climateactionaccelerator.org



Climate Action
Accelerator

NOUS RECRUTONS

STAGIAIRE SOLUTIONS CLIMAT



A propos de nous

The Climate Action Accelerator est une nouvelle initiative internationale à but non lucratif basée à Genève, visant à **mobiliser une masse critique d'organisations intermédiaires pour accélérer la mise en œuvre de solutions climatiques**, maintenir le réchauffement de la planète en dessous de 2°C et éviter le risque d'un dangereux emballement du changement climatique. The Accelerator compte déjà plus de **20 organisations humanitaires partenaires** (dans nos trois secteurs cibles, l'aide, la santé et l'éducation supérieure). En les intégrant dans une communauté d'action, l'initiative aide ces organisations à réduire leurs émissions de gaz à effet de serre d'au moins la moitié par décennie. Cet effort vise à favoriser un effet domino encourageant le déploiement exponentiel de solutions durables dans l'ensemble de la société.

<https://climateactionaccelerator.org/>

Pôle Solutions

Le Pôle Solutions identifie, analyse et propose des solutions bas-carbone pour le secteur de l'aide à l'international. Il travaille sur la mesure de l'empreinte carbone des organisations partenaires ainsi que sur l'opérationnalité de solutions et actions clés sur une variété de thématiques. Il élabore des documents techniques et généraux et fournit des recommandations. Il contribue à l'accompagnement des partenaires et à l'élaboration de feuilles de route environnementales.



Votre mission

- Identification de bonnes pratiques, initiatives et solutions bas carbone sur un éventail large de thématiques (transport, critères d'achats, logistique, bâtiments, énergie, déchets).
- Contribution à l'analyse des solutions identifiées (potentiel de réduction d'émissions, faisabilité, externalités, coûts).
- Élaboration de présentations, articles, outils et documents de travail.
- Traduction de contenus en anglais et français.
- Appui à l'organisation de séminaires internes, d'ateliers de formation avec les partenaires externes, et de webinaires.
- Appui à la gestion du site internet (paramétrage de contenus, mise à jour).
- Veille sur les actualités, initiatives et rapports externes pertinents pour le travail du Pôle.
- Appui aux missions du Pôle Solutions.

Profil recherché

- Très bonne connaissance des enjeux climatiques, environnementaux ou de décarbonation.
- Excellentes capacités d'analyse et rédactionnelles (anglais et français).
- Des aptitudes et expériences préalables en traduction et en gestion de site internet seraient un net avantage.
- Capacités: travail en équipe et en autonomie, organisation et rigueur, compréhension et contextualisation rapide de nouveaux sujets, gestion des priorités et échéances.
- Master en cours en environnement ou énergie.
- Maîtrise du pack Office (Word, PPT, Excel).
- Maîtrise de l'anglais et du français.
- Adhésion aux principes et aux projets du CAA.

Conditions

- Durée : **6 mois**
- **Télétravail possible** (être basé à Genève est un plus)
- Nous recevons des candidatures **jusqu'au 15.07.2023**
- Démarrage: **4 Septembre 2023**
- **Convention de stage** avec un établissement d'enseignement supérieur requis.

Please send your CV and cover letter (merged, in PDF) to

administration@climateactionaccelerator.org